
Protokół nr 33/XXXIII/09
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 17 czerwca 2009r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia - 12.10
Godzina zakończenia - 13.40

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Radni nieobecni na sesji:
1. Andrzej Cyman
2. Arkadiusz Michalski

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  18 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. ( lista obecności - zał. nr 
1)

Rada Miejska 18 głosami „za”
przyjęła porządek obrad w brzmieniu :
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 16 maja 
do 5 czerwca 2009 r.
4. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009 
b) w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda
c) zmieniająca uchwałę nr 215/XXVII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 2008 r.  w 
sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009 – 2013 
d) w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda” 
e) w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda”
f) w sprawie wniesienia do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. aportu w formie nieruchomości 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. 
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 
5. Odpowiedzi na interpelacje.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad.

Przybył radny Zbigniew Radgowski.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z XXXII  sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”  
przyjęła protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  wraz  z  Burmistrzem Miasta  wręczyli  list  gratulacyjny  p.  Wojciechowi 
Pawlinie – uczniowi Szkoły Podstawowej Nr 3 za zajęcie II miejsca w tegorocznym XXXII finale centralnym 
Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej  “Młodzież zapobiega pożarom” oraz  uhonorowali tytułem 
„Zasłużony dla Miasta Nowa Ruda” :
− pośmiertnie  p.  Czesława  Lis  za  ogromne  zaangażowanie  w  utworzenie  w  Nowej  Rudzie  muzeum 

górnictwa. Tytuł odebrała p. Aleksandra Lis.
− p. Karola Maliszewskiego za wkład w kulturalny rozwój miasta oraz wieloletnie starania o to, aby Nowa 

Ruda miała swoje miejsce na kulturalnej mapie Polski.
− p. Georga Hoffmanna za działania na rzecz partnerstwa polsko-niemieckiego i wieloletnią współpracę z 

Fundacją Odnowy Ziemi Noworudzkiej.

przerwa
po przerwie

Ad.3 Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 16 maja do 5 czerwca 2009 r. (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi bądź zapytania do sprawozdania Burmistrza Miasta. W 
związku z brakiem pytań poddał Sprawozdanie pod głosowanie.

Rada Miejska 19 głosami „za” 
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 16 maja do 5 czerwca 2009 r.

przerwa
po przerwie

Ad. 4. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Pan  Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił zgromadzonym zmiany do budżetu miasta Nowa Ruda, 
zgodnie  z  uzasadnieniem  do  projektu  uchwały.  Uległ  zmianie  załącznik  nr  12  Limity  wydatków  na 
wieloletnie programy inwestycyjne miasta Nowa Ruda w latach 2009-2011, zmiana dotyczy roku 2011 w dz. 
700 Gospodarka mieszkaniowa rozdz. 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami gdzie jest zadanie 
dotyczące części rewitalizacji w budynku przy ul. Rynek 8 i 16, poprzednio błędnie wpisano kwotę.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo - Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 258/XXXIII/09

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

b) w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.
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Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił zgromadzonym projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem. 
Po konsultacji z bankiem projekt uchwały uległ zmianie w kilku punktach, m.in. :
− zmieniona została wartość nominalna obligacji z 10tys na 1tys,
− zmianie uległy nazwy serii – tak aby dana seria dotyczyła danego roku kalendarzowego, 
− dopisano w paragr. 6 ust. 2 tj. oprocentowanie będzie powiększone o marżę dla inwestorów na poziomie 

nie większym niż 3,0%,
− ustalono, iż WIBOR będzie 6 miesięczny, będzie to bardziej elastyczne rozwiązanie.
Bez zmian pozostały kwoty, daty emisji oraz wykup poszczególnych obligacji.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo - Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Obrady opuścił radny Zbigniew Radgowski.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 259/XXXIII/09

w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Powrócił radny Zbigniew Radgowski.

c) zmieniająca uchwałę Nr 215/XXVII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 2008r. w 
sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda  na  lata 
2009-2013.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 215/XXVII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009-2013.

Pan Przemysław Herter – Naczelnik Wydz. Rozwoju i Promocji - w związku z planowanym na dzień 29 
czerwca 2009r ogłoszeniem naboru na projekty składane do priorytetu 9 „Miasta” - działanie 9.1. „Odnowa 
zdegradowanych  obszarów  miejskich  w  miastach  powyżej  10  tysięcy  mieszkańców”  Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego, wprowadza się trzy poniższe projekty planowane do 
złożenia, tj.:
− Rewitalizacja miasta Nowa Ruda ul. Rynek i Bohaterów Getta - przebudowa zabytkowego rynku wraz z 

restauracją Ratusza.
− Rewitalizacja  miasta  Nowa  Ruda  przebudowa  ul.  Bohaterów  Getta  i  Małej  –   celem  poprawy 

dostępności turystycznej noworudzkiego rynku.
− Renowacja lokali użytkowych w budynkach w zlokalizowanych przy ulicy Rynek 8 i Rynek 16 w celu 

przystosowania ich do prowadzenia działalności podmiotom pełniącym funkcje społeczne.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo - Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 215/XXVII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009-2013.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 260/XXXIII/09

zmieniającą  uchwałę  Nr  215/XXVII/08  Rady  Miejskiej  w Nowej  Rudzie  z  dnia  30  grudnia  2008r.  w  
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sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009-2013.

d) w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda”

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda” dla p. Janusza Trzcińskiego. Wobec braku 
głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 261/XXXIII/09

 w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda”.

e)  w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda”

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda” dla p. Doroty Nowak - Idzi. Wobec braku 
głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 262/XXXIII/09

 w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda”

f)  w  sprawie  wniesienia  do  Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  Spółki  z  o.o.  aportu  w  formie 
nieruchomości

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie wniesienia do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. aportu w formie nieruchomości.

Pani Joanna Kołodziej – Naczelnik Wydz. Mienia Komunalnego -  Uchwałą Nr 60/VII/07  z dnia 25.04. 
2007r.  Rada  Miejska  wyraziła  wolę  wniesienia  do  Spółki  aportem  nieruchomości  objętych  projektem 
uchwały. Jednak do przeniesienia własności umową notarialną nie doszło z uwagi, że przy ustaleniu wartości 
nieruchomości nie uwzględniono wartości rynkowej zbiornika położonego na działce  nr 463, który stanowi 
własność  gminy  a  nie  był  wybudowany  ze  środków  własnych  Spółki.  W  związku  z  tym,  dokonano 
ponownego oszacowania  wartości tych nieruchomości przez rzeczoznawcę majątkowego. Z uwagi na to, że 
cena rynkowa nieruchomości uległa zmianie, zachodzi konieczność podjęcia nowej uchwały. 

Radny Bogusław Frącek – w dalszej części projektu jest mowa o zbiorniku w rejonie dzielnicy Drogosław, 
części działki nr 222 – czemu ma to służyć jeżeli tam nie ma wodociągu?

Pani Joanna Kołodziej – Naczelnik Wydz. Mienia Komunalnego – montaż podziemnego zbiornika wody 
pozwoli na utrzymanie stałego ciśnienia wody w dzielnicy Drogosław.

Radny Bogusław Frącek – skąd ta woda tam będzie jeżeli tam jeszcze nie ma wodociągu ?

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 5 minut przerwy w celu wyjaśnienia niejasności.

przerwa
po przerwie

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – po konsultacji z Prezesem Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
informuje,  że  woda  zostanie  doprowadzona  wodociągiem do  zbiornika  zamontowanego  na  tej  działce. 
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Zbiornik ma mieć objętość 20m3, ma on za zadanie ustabilizować ciśnienie w sieci wodociągowej w tym 
rejonie miasta. 

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo - Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Obrady sesji opuścili radni : Michał Prokopczak, Janusz Staniocha oraz Henryk Zimoch.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wniesienia do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. aportu w formie nieruchomości

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 263/XXXIII/09

w sprawie wniesienia do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. aportu w formie nieruchomości.

g)  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 
przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. 
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Pan  Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury Społecznej  -  w obowiązującym cenniku  opłat  za 
korzystanie  z  obiektów i  urządzeń  krytej  pływalni  w  Nowej  Rudzie  w  części  IV i  V ceny karnetów, 
występował karnet 1 miesięczny dla jednej osoby z ilością 15 godzin wejść, czyli średnio po 1 godzinie w co 
drugi  dzień  w  miesiącu.  Wychodząc  na  przeciw  zapotrzebowaniu  społecznemu  na  tego  typu  usługę, 
wprowadzony zostaje nowy cennik karnetów zastępujący 15 godzin, 12 godzinami  wejść w miesiącu.

Powrócili radni : Janusz Staniocha oraz Henryk Zimoch.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa omówiła projekt uchwały wydając pozytywną 
opinię.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Chciałby 
wiedzieć dlaczego nie obniżono cen ulgowych ?

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – zmiana dotyczy karnetu normalnego, nikt 
nie wniósł uwag co do karnetu ulgowego.

Radny Tomasz Kuczaj – po wyliczeniu w karnecie ulgowym koszt jednej osoby wynosi 5zł, w karnecie 
normalnym 7zł.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – zależności wynika z biletu dla klientów 
indywidualnych, gdzie bilet ulgowy wynosi 5,50zł, więc karnet obejmuje cenę niższą.

Radny Tomasz Kuczaj – klienci grupowi – jest to cena za jedną osobę czy za całą grupę ?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – wszystkie ceny dotyczą kosztu jednej osoby, ceny zawarte w 
tabeli dotyczącej klientów grupowych również dotyczą jednej osoby, ale przy tak licznej grupie jaka jest 
podana w tabeli.

Radny Tomasz Kuczaj –   klienci grupowi dot. grup korzystających z obiektów zarządzanych CTS. Czy nie 
zachodzi  tutaj  jeszcze  obniżenie  ceny  dla  tych  grup  z  umowy  o  zarządzanie  obiektami  pomiędzy 
Burmistrzem a CTS, czy te grupy nie mają dwukrotnie obniżonej ceny biletu. Czy w umowie o zarządzanie 
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jest zapis, że CTS ma możliwość obniżania cen biletów grupom, które mieszkają w hotelu i korzystają z 
basenu i czy ta tabela jeszcze raz nie obniża tej ceny ?

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – odpowie na piśmie.

Radny Tomasz Kuczaj – zapisy są niezrozumiałe, gdyż uważa, że wszystkie grupy szkolne z terenu miasta 
mają zagwarantowany bezpłatny wstęp.

Pan  Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  Społecznej  –  by  prześledzić  cały  cennik  należy 
przeanalizować wszelkie zmiany do uchwały. Nie jest prawdą, iż wszystkie grupy w Nowej Rudzie mają 
bezpłatne  wejście,  o  ile  się  nie  myli  to  grupy szkół  średnich  mają  tylko  bezpłatne  wejścia  na  zajęcia 
pozalekcyjne. 

Radny Zbigniew  Radgowski  –  obecnie  rozmawiamy tylko  o  zmianach  cennika,  może  Komisja  Spraw 
Społecznych ponownie przeanalizuje projekt uchwały i przedstawi Radzie Miejskiej swoje propozycje.

Radny Tomasz Kuczaj – zacytował paragraf 1 pkt 6 uchwały Nr 123/XIV/07  „Zwalnia się szkoły znajdujące 
się na terenie Gminy Miejskiej  Nowa Ruda,  a nie wymienione w ust.5 z  ponoszenia opłat  w przypadku  
wykorzystania obiektów krytej pływalni na prowadzenie zajęć pozaszkolnych, a w przypadku Zespołu Szkół w  
Nowej Rudzie i Polsko – Czeskiej  Wyższej Szkoły Biznesu i Sportu  „Collegium Glacense” w Nowej Rudzie 
również z zajęć dydaktycznych.” 

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. 
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” podjęła:

Uchwałę nr 264/XXXIII/09

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul.  
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie”

Ad.5. Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Piotr Wróbel – dziękuje za udzieloną odpowiedź na interpelacje.

Ad. 6. Interpelacje radnych.

Radna Regina Wałęsa – złożyła interpelację na piśmie.

Ad. 7. Zapytania radnych. 

Radny Piotr Wróbel – kto jest właścicielem terenu pomiędzy skrzyżowaniem w Słupcu przy ul. Radkowskiej 
(obok Banku Spółdzielczego) w kierunku Kościoła? Na terenie tym rosną topole, które stwarzają zagrożenie 
dla mieszkańców. Prosi o informacje w czyim jest to zarządzie.

Pani  Joanna  Kołodziej  –  Naczelnik  Wydz.  Mienia  Komunalnego  –  drzewa  rosną  w  korycie  rzeki, 
zarządzanym przez RZGW w Kłodzku. Urząd kilkakrotnie monitował do zarządcy o przycięcie. Pomimo 
pozytywnych odpowiedzi dot. wykonania prac, do chwili obecnej nie zostało to zrobione.

Radny Jerzy Pulit – czy został ogłoszony konkurs na napisanie hejnału dla miasta Nowa Ruda?
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Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – konkurs nie został jeszcze ogłoszony, jest to przygotowywane. 
Radni  zostaną poproszeni  o udział  w komisji  konkursowej.  Jeżeli  konkurs nie  przyniesie oczekiwanych 
rezultatów prawdopodobnie miasto będzie dążyć do zlecenia napisania utworu profesjonalnemu muzykowi.

Ad. 8. Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  poinformował,  iż  ok.  10  lipca  br.  odbędzie  się  kolejna  sesja  Rady 
Miejskiej w temacie zmiany Lokalnego Programu Rewitalizacji.

Ad. 12. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący Rady Miejskiej  zamknął 
XXXIII sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: 
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